
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-11-24, § 20 

 

 Tid Torsdagen den 24 november 2011 kl 16.40 – 17.40 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 24 november 2011 

 
 

 

 

Ulla Hamilton Emilia Hagberg 

  

Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Emilia Hagberg (MP) vice ordföranden  

 

Bo Arkelsten (M)  

Daniel Valiollahi (M)  

Datevig Mardirossian Lönn (M)  

Annika Davidsson (M)  

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Malte Sigemalm (S)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
 

 Ersättare:  

Peter Abelin (M)  

Christoffer Kuckowski (M) §§ 1 - 16  

Inga-Lill Larsson (M)  §§ 2 - 30   

Charlotta Schenholm (FP)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Margareta Stavling (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Hanna Helsing (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Maria Antonsson (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Ted Ell, Staffan Forsell, Åse Geschwind, 

Lars Jolérus, Ulla Ritzén och Marita Söderqvist samt personalföreträdaren Luis Lopez 

§§ 1-20 och §§ 22-30 och biträdande borgarrådssekreteraren Martin Savén från roteln. 

 



  

 
 § 20 

Anpassa nya Slussen efter minskade trafikmängder. Skrivelse till 

kommunstyrelsen. Svar på remiss 
Dnr T2011-400-03148 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden överlämnar och åberopar kontorens 

 gemensamma tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets och exploateringskontorets gemensamma tjänsteutlåtande från den  

28 oktober 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP) och Jonas Naddebo 

 (C) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Emilia Hagberg m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar 

 enligt följande: 

 

Nämnden beslutar att som svar på remissen anföra följande: 

 

Vår utgångspunkt är att biltrafiken i innerstaden måste minskas generellt till 

förmån för gång-, cykel- och kollektivtrafik. Därför anser vi att det är 

nödvändigt att trafiklösningarna revideras och anpassas till en minskad 

trafikvolym och för att klara miljökvalitetsnormer för luft. 

Naturligtvis borde utredningsuppdraget om Slussen ha omfattat en undersökning 

om biltrafikens start- och målpunkter samt analyser av hur stora delar av trafiken 

kan överföras till andra resslag.  

 

Förslaget till nya Slussen har dimensionerats utifrån dagens biltrafik på 30 000 

bilar per dygn med i genomsnitt 1,3 resande per bil. Det är anmärkningsvärt att 

det helt saknas uppgifter om start- och målpunkter för biltrafiken över Slussen, 

sådana data brukar ligga till grund för trafikprognoser. Trafiken i innerstaden 

och runt Slussen i synnerhet utgörs av lokal trafik över korta distanser och det är 

orimligt att utgå från att en del av denna trafik inte kan föras över till gång-, 

cykel- eller kollektivtrafik. Den otillräckliga utredningstiden har gjort att frågor 

om luftkvalitet, kulturmiljö och buller överhuvudtaget inte kunnat hanteras. 

 

3) Malte Sigemalm m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Delvis godkänna kontorets förslag till yttrande 

2 Utöver detta anföra: 

 

Det framgår av det gemensamma yttrandet från Trafik samt 



  

Exploateringskontoret att den planerade konstruktionen av Slussen inte medför 

några möjligheter att minska brons omfång utan att skapa trafikkaos.  

Det förslag på nya Slussen som nu diskuteras är ett förslag som konstruerats med 

bilen som enda utgångspunkt och utifrån tanken om en åttafilig bilväg in i 

kulturarvet i Gamla stan. Därför är det inte möjligt att göra om bron utan att ta 

ett rejält omtag i frågan om Slussen.  

 

För oss socialdemokrater är svaret givet. Staden ska inte år 2011 planera för en 

åttafilig bilväg in i Gamla stan. Det är omodernt och det är oansvarigt.  

Därför säger vi nej till det nuvarande förslaget på nya Slussen.  

 

4) Kajsa Stenfelt (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

 

1. Att som svar på remissen anföra följande: 

 

Förslaget till nya Slussen har dimensionerats utifrån dagens biltrafik på 30 000 

bilar per dygn. Vår utgångspunkt är att biltrafiken i innerstaden måste minskas 

generellt till förmån för gång-, cykel- och kollektivtrafik. Det är oansvarigt att 

försöka stressa igenom ett förslag för att det dragit ut på tiden. Stockholmarna 

kommer att få leva med konsekvenserna av detta långt efter att den nuvarande 

majoriteten försvunnit. Därför anser vi att det är nödvändigt att trafiklösningarna 

utreds ordentligt och anpassas till en minskad trafikvolym och för att klara 

miljökvalitetsnormer för luft. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark 

Klamberg (FP) och Jonas Naddebo (C). 

 

Reservation 

Vice ordföranden Emilia Hagberg m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Malte Sigemalm m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Kajsa Stenfelt (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


